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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 9. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. novembra 2019 

 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 15 starostov. 

Z rokovania sa ospravedlnili starostovia p. Krištof, Petrovčik, Vrchota a Mikluš. 
 Privítal na rokovaní vedenie mesta, a to primátora mesta Jaroslava Polačeka a jeho 

námestníkov Marcela Gibódu a Luciu Gurbáľovú. 
Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Vyzval členov RS, aby uviedli svoje 
pripomienky ku programu. Žiadne neodzneli, preto dal hlasovať o predloženom 
programe ako o celku. 

 
Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Program bol schválený.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Michal Krcho a Ing. Jozef Karabin, MBA 

- - - 
 
Bod č. 1 
Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 24.10.2019 zaradené 
na najbližšie zasadnutie MZ 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Uviedol, že pre pracovnú vyťaženosť primátor mesta sa na 

dnešnom rokovaní Rady starostov môže zdržať do 20 minút., preto vyzval starostov 
k diskusii. 
Ku prerokovanému bodu z MR Akčný plán Programu rozvoja mesta na roky 2019 – 
2021 sa opýtal, či je možné ešte pristupovať k jeho úprave, pretože sa stretol aj s p. 
starostom Ihnátom a potrebovali by prerokovať možnosti rozvoja komunikácie okolo 
Demetra. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Uviedol, že akčný plán nie je dokument, ktorý je nemenný. Plán 
sa nastavil a bol verejne pripomienkovaný. Je možné ho brať ako akýsi harmonogram 
na najbližšie obdobie prác, ktoré by sme chceli plniť. Nie je ani záväzný a stále vedia 
vkladať doňho informácie, čiže ak tam niečo chýba, dá sa to doplniť. Aj pán kontrolór 
prišiel s nejakými veľmi konštruktívnymi drobnosťami, ktoré ho napadli pri jeho práci a 
sa zapracovali.  

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Uviedol, že mestská rada rokovala o bode: Operačný 

plán zimnej údržby 2019 – 2020. Opýtal sa, či na zajtrajšom zasadnutí mestského 
zastupiteľstva budú o tom môcť hovoriť? Dodal, že v piatok je zvolané stretnutie v 
Kosite ku operačnému plánu zimnej údržby a chce vedieť, či je to ešte proces, ktorý je 
vo vývoji a budú sa môcť o tom baviť neskôr alebo na zastupiteľstve už vôbec nie?  
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p. Polaček, primátor mesta: Je to podobné ako pri akčnom pláne – operačný plán zimnej 

údržby je tiež organizmus, ktorý sa tiež vyvíja nejakým svojím životom. Uviedol, že už 
ho podpísal v období od 15. do 20. októbra a mestskej rade bol predložený ako 
informácia. Mestské zastupiteľstvo ho neberie ani na vedomie a ani ho neschvaľuje. 
S mestskými časťami mesto rokovalo, dohodli sa na tom, ktoré chodníky sa udržiavať 
budú a ktoré nie. Samotný proces ešte pred podpisom trval dlhšie, rokovania s Kositom 
boli nekonečné a nárokovali si ešte rôzne zmeny. Samozrejme, ak tam niečo vyskočí 
netreba možno volať do médií, ale pánovi Oršoľovi. Uviedol, že v samotnom 
operačnom pláne došlo ku veľa zmien, ktoré boli prerokované s každou mestskou 
časťou. Najväčšou zmenou je, že s Kositom sa dohodli, že nebude robiť ručné čistenie 
vo všetkých mestských častiach, ako tomu bolo doteraz, ale mestská zeleň prevzala 2 
mestské časti: Sever a Západ. Urobili to preto, pretože sa to javí ako výhodnejšie, 
lacnejšie a efektívnejšie a za ušetrené peniaze dokážu ustrojiť viac ľudí, ale cieľom je, 
aby tí ľudia nerobili len zimnú údržbu, ale zároveň aj čistenie mesta vo všetkých 
mestských častiach, napr. rigoly, teda všetko to, čo tu bolo zanedbané a nikdy na to buď 
nebol čas alebo ľudské kapacity. Projekt je nastavený tak, že ak nenasneží budú 
využívaní a v lete chcú s nimi kosiť. Preto sa týchto ľudí snažili celkovo najať tak, aby 
mali celoročnú prácu. Verí, že nájdu takých ľudí, ktorí budú chcieť pracovať dlhodobo. 
A ak sa projekt uplatní a budú ho vedieť aj ekonomicky vyčísliť, tak je pred nimi otázka 
na budúci rok, či pokračovať v spolupráci s Kositom alebo nerozšíriť tie kapacity. To ale 
uvidia po tomto skúšobnom roku, či to malo zmysel, či to bolo zvládnuté a pod., lebo sa 
robí s ľuďmi.  

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Opýtal sa na pracovnoprávny vzťah spomenutých ľudí, 

či budú zamestnancami mesta Košice alebo pracovný vzťah budú mať so Správou 
mestskej zelene v Košiciach?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Zamestná ich mestská zeleň a budú fungovať podobne ako 

v Kosite, tzn. každý 2. deň budú pracovať 12 hod., tzn. na jednej zmene bude cca 40 
ľudí. 

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Opýtala sa, ako mesto stojí 

v súčasnosti s prípravou návrhu rozpočtu na ďalší rok, keďže mestské časti čakajú na tie 
čísla. V priebehu koľkých dní alebo týždňov by vedeli mať prvotné čísla? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na rozpočte sa pracuje, ale žiaľ predvolebné sociálne balíčky 

vlády spôsobili v našom rozpočte výpadok niekde na úrovni 14 mil. Eur. Tieto výpadky 
sa spisujú tak, aby boli čitateľné pre starostov, aj pre verejnosť, Čiže od chodníkovej 
novely, kde voľakedy dávali na zimnú údržbu 1,5 milióna – dnes 3,3 mil., až po nový 
zákon o sociálnych službách, ktorý nás bude stáť plus približne medzi 600 až 900 tis. – 
sa to stále prerátava, až po vyššiu kolektívnu zmluvu, ktorá sa týka školstva –
zamestnancov, čo je 5,5 milióna Eur. A samozrejme vážny zákon, ktorý hovorí o tom, že 
sa zvýšila odpočítateľná položka z daní fyzických osôb, ktorá spôsobila výpadok na 
úrovni okolo 5 mil. Eur. Spomínané peniaze nám budú chýbať a máme vážny problém 
rozpočet zostaviť na úrovni bežných výdavkov. S kapitálovými je vždy viac priestoru, 
ale bežné peniaze tie sú drahé pre všetkých. Máme problém zostaviť rozpočet, niekoľko 
sedení bolo aj priamo s ním, prechádzajú kapitolu po kapitole a hľadajú, čo vedia 
škrtnúť. Je im asi známe, že Únia miest oznámila zvyšovanie daní. Mnohé krajské 
mestá oznámili, že dane idú zvyšovať. Uviedol, že naposledy sa dane z nehnuteľností 
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zvyšovali v roku 2013. Bratislava zvyšovala v roku 2017. Je to aj táto alternatíva, ktorú 
veľmi nemá chuť pripúšťať, ale tie čísla a výsledky môžu priniesť aj túto vec. V tejto 
chvíli sa snažia vyargumentovať so všetkými mestskými organizáciami, oddeleniami 
hľadať kde vedia a v čom ušetriť. Zároveň dodal, že mnoho peňazí ušetrili, napr. pri 
cestách, aj napriek tomu, že im to napadli spoločnosti, ktoré neboli spokojné, ušetrili  
20 % na jednotlivých položkách. A ak v minulosti štvorec asfaltu stál 50,- Eur, dnes 
ponuky majú o 20 % nižšie. Obstarávanie však stojí na Úrade obstarávania, ale 15. by tá 
karanténa doba mala úplne uplynúť, malo by sa to uvoľniť a bude môcť už zmluvu 
podpísať. Ušetrili aj na ďalších položkách tým, že všetko sa robí elektronicky. 
Výnimiek na obstarávanie je veľmi málo a podarilo sa ušetriť niekde okolo 2 mil. plus 
cesty, čiže sa pohybujú na úrovni 3 mil. len na základe toho, že sa obstaráva všetko 
verejne a elektronicky, ale nestačí to na to, aby dokázali rozpočet dobre zostaviť. 
Požiadavky aj zo strany mestských častí sú vysoké a teda všetci musia hľadať riešenia 
a cestu, ako to vymyslieť. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Opýtal sa, či starostovia môžu 

rátať s navýšením sumy na hlavu obyvateľa? Tak ako minulý rok, lebo bolo vykryté aj 
to 10 % navýšenie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak, ako starostovia musia pridať zamestnancom, tak aj mesto 

musí, preto si uvedomuje, že bude potrebné o euro na hlavu navýšiť nejakým spôsobom, 
ale dnes im to povedať nevie, či to bude 1, 2, 3, 4, 5, 6. Jednoducho dnes sú v rovine, čo 
sú schopní škrtnúť, lebo aj to musia vedieť povedať verejnosti, že ak všetko toto 
škrtneme, stále je málo, resp. povedať, bez čoho mesto vie fungovať. Ak na toto nenájdu 
dostatočné odpovede, tak potom prichádza druhá alternatíva.  

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Opýtala sa, ako mesto pokročilo 

v rámci osvetlenia, či sa niečo pohlo v rámci výberového obstarávania? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to otázka na pána riaditeľa, ktorý ovláda harmonogram 

urobených prác.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Mal otázku na pána riaditeľa – v akom 

stave je verejná súťaž ohľadne údržby komunikácií? Má informácie, že sa vysúťažilo, 
ale je ticho ohľadne víťaza.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ako už skôr spomenul, súťaž bola napadnutá firmami Eurovia 

a Inžinierske stavby. Vyhrala to firma Cesty Košice. Je to teraz v karanténe a v termíne 
do 15. novembra by z úradu malo dôjsť vyjadrenie, a potom sa môže, ak nenájdu žiadne 
pochybenie, uzavrieť zmluva.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Pokračoval v konštatovaní, že do konca 

roka nie je asi predpoklad súvislých opráv ciest v samostatných súťaží. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vyvrátil to a uviedol, že mesto v tomto nestojí, robia sa malé 

súťaže cez systém JOSEPHINA Proebiz, ale táto veľká zmluva stojí. Čiže oddelenie 
dopravy opravy robí nepretržite, ale nie v takom rozsahu, ako si to predstavovali.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Na poslednej Rade starostov boli prijaté 

uznesenia ohľadom podielových daní a prerozdelenia financií. Opýtal sa na názor p. 
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primátora v tejto veci.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Požiadal ho, aby bol konkrétnejší.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Vedel by ho viac doplniť kolega p. Lörinc, 

je to návrh ohľadne otvorenia Štatútu mesta Košice – kompetencie a taktiež boli 
alternatívy, kde Rada starostov navrhla vedeniu mesta Košice, akým spôsobom by si 
vedeli predstaviť prerozdelenie financií. Aký je názor vedenia k tomu? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Dnes nie sú schopní zostaviť vôbec rozpočet. Nezaoberali sa tým 

vôbec, lebo ako už povedal, nie sú schopní zostaviť rozpočet mesta, lebo chýba 15 
mil. Eur, plus-mínus.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Čo sa týka financií, najviac ho zarazila práve oblasť 

školstva. Uvedomuje si, že peňazí je málo, tým nechce kritizovať ani súčasnú p. 
námestníčku a ani p. námestníčku pred ňou, ale ešte vedenie ďaleko pred nimi. Bola mu 
ako poslancovi mesta doručená Správa o činnosti hlavného kontrolóra, ktorá bola 
zameraná na konkrétnu školu na Luníku IX a nie je normálne, aby jeden radový 
zamestnanec, ktorý nie je volený nikým, nie je ani riaditeľ, mal plat s odmenami 4.000,- 
Eur. Treba to rozanalyzovať, lebo predsa sa nemôžu finančné prostriedky rozmrhať, 
rozdať na platoch vo výške 85 % z rozpočtu. 85 % rozpočtu školy dať na mzdy a nie na 
réžiu školy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Kontrola to našlo, pani riaditeľka míňala peniaze nie zo 

mzdových prostriedkov, ale z prevádzkových prostriedkov rozdávala odmeny. Pani 
riaditeľka už nie je zamestnankyňou tejto školy - okamžite s ňou bol rozviazaný 
pracovný pomer. Je to v šetrení a skončí to trestným oznámením, lebo je to brutálne 
rozkrádanie verejného majetku. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Faktická poznámka. Nadviazal na 

predrečníka p. Krcha a opýtal sa, že ak by prialo počasie a dôjde k podpísaniu zmluvy s 
firmou Cesty Košice, pôjde mesto do prác okrem teplovôd? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, ešte aj v deň podpisu zmluvy sa riešiť bude, aby sa mohla 

zmluva uplatniť, lebo všetci stojíme na tej zmluve.  
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Prejazd cez sídlisko Ťahanovce je veľmi 

dôležitá vec, pretože dochádza ku upchávaniu obce Ťahanovce a tiež aj Sídliska 
Ťahanovce – ako sa tento problém bude riešiť? Už sa bavili o výjazde cez Demeter, ale 
jednoducho sú tam pozemky aj ďalšie veci, ale čo ďalej? Požiadal, aby sa týmto 
zaoberali jednotlivé kvalifikované referáty. Ďalšia vec. Pri polícii na Sídlisku 
Ťahanovce je schodisko v katastrofálnom, dezolátnom stave. Malo by to byť v správe 
školstva. Schodisko je v takomto stave niekoľko desiatok rokov a v takomto stave 
nemôže zostať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Požiadal ho, aby emailom ho kontaktoval v tejto veci, aby vedel 

zadať úlohy. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Už o tom prepojení informoval v úvode rokovania p. 

primátora, takže sa budú o tom ešte baviť na zastupiteľstve, prípadne  môžu to 
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odporučiť, aby sa to zaradilo. 
 
p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Faktická poznámka. Úplne súhlasí s názorom p. 

Karabina, lebo s verejnými peniazmi by sa nemalo nakladať nezodpovedne. Majú byť 
použité na iný účel, aby to šlo škole, ktorá má vzdelávať deti. Uviedol, že na každom 
stretnutí verejne hovoril, že mesto dlhodobo zanedbáva to vzdelávanie na Luníku IX, aj 
keď nevedomé, pretože ony boli v tom vedomí, že školstvo tam funguje úplne v 
poriadku, ale nebolo to v poriadku. Na začiatku jeho mandátu, keď nastúpil na úrad boli 
rôzne iné problémy a väčšie, ktoré musel riešiť, tak sa tomu veľmi nevenoval, ale 
postupne sa dostávajú aj k tomu vzdelávaniu a upozornil aj na materskú školu, kde sa 
robia podobné veci.  

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Keďže padla téma o kompetenciách 

a o tom, čo bolo prijaté uzneseniami na predchádzajúcej Rade starostov, informovala 
vedenie mesta, že starostovia piatich mestských častí sa stretli v mestskej časti Nad 
jazerom minulý týždeň a venovali sa tejto problematike a téme, lebo viackrát boli 
priamo aj v mestskom zastupiteľstve vyzývaní, resp. im bolo povedané, že čušia a nič 
nerobia. Nie je to pravda. 14 mestských častí kompetencie má. Sídl. KVP je v 
špeciálnom režime, tiež má samosprávne pôsobnosti, ale nie je dostatočne 
dofinancované a 7 mestských častí, ktoré sú centralizované - prechádzali jednotlivé 
kapitoly, či napr. životné prostredie, dopravu, ihriská. Skonštatovala, že je to veľmi 
špecifické pre každú mestskú časť, pretože každá má inú rozlohu zelene, iné množstvo 
komunikácií. Čo sa týka mestskej časti Nad jazerom, pokiaľ by došlo k tomu, že by 
mestské časti mali prevziať samosprávne pôsobnosti, tak na úrovni 132,- Eur alebo 
takýchto peňazí, ako dostávajú malé mestské časti, sú schopní prevziať od osvetlenia, 
komunikácií, zimnej a letnej údržby a taktiež komplet správu všetkých detských ihrísk. 
Určite sa so starostami iných MČ tejto téme budú venovať a ak raz v budúcnosti to bude 
priechodné, nebránia sa aj takémuto režimu. Uviedla, že rozpočet na rok 2019 majú 
rozpočítaný tak, že mesto na jedného obyvateľa vezme 451,- Eur - to je daň z príjmu 
fyzických osôb a z toho 7 mestských častí dostane 32,- Eur. Výber komplet všetkých 
daní na jednu hlavu obyvateľa mesta Košice na tento rok odhadom samozrejme, lebo 
záverečný účet bude iný, je 609,- Eur. Z toho dostávajú 32,- Eur. Ak prepočítajú 
kapitálové investície, ktoré dostali, tak je to 37,- Eur. Stále sa hýbu na nejakej hladine 
5 %. K tejto problematike sa seriózne každý jeden starosta musí postaviť zodpovedne, 
musí poznať každú jednu kapitolu, ktorú potom by zabezpečoval, či už vo vlastnej réžii 
alebo dodávateľsky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V súvislosti s poskytovaním služieb mesta v rámci cintorína 

uviedol, že všetko je na najlepšom poriadku, na najlepšej ceste. Dnes z 30 
zamestnancov Rekviem má uzavretú zmluvu 29. Všetko je pripravené s tým, že 17.11. 
mesto prevezme cintorínske služby a krematórium. 18.11. bude technický deň, kedy sa 
nebude pochovávať a od 19. sa začína robiť naplno s ľuďmi, ktorých sme prevzali.  
Dotyčný pán tvrdí, že nie je nič pripravené, čo nie je pravdou, lebo on nevie mestu 
odovzdať zo zákona evidenciu hrobových miest, nevie odovzdať evidenciu osobností, 
ktoré sú pochovaní a vojenské hroby. Nemá inventár, nemá evidenciu. Zo strany mesta 
nie je potrebné si s ním prechádzať hrob po hrobe, ale potrebujeme zoznam, ktorý nám 
dá a podpíše. Zákon jasne hovorí, že predchádzajúci prevádzkovateľ je povinný 
odovzdať zoznam týchto hrobových miest. Firma sa bráni, že chce robiť protokolárne 
kus po kuse a na tomto spôsobe stroskotávajú jednania, ktorých je každú chvíľku. Sú 
zápisnice, stretávania a práca, ktorá je zo strany mestskej zelene odvedená nad rámec 
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naozaj dobre. Dal do pozornosti, že pece sú v katastrofálnom stave. Sú o tom odborné 
posudky a spoločnosť mala odovzdať kremačné pece v kvalite na úrovni 50 % kvality - 
je to zmluvný záväzok tejto spoločnosti. Skonštatoval, že jedna pec nefunguje a druhá 
pec je na úrovni 20 % životnosti. Spoločnosť je povinná zaplatiť zmluvnú pokutu a tá je 
vo výške ročného nájmu, tzn., mali by zaplatiť hodnotu dvoch ročných nájom – dve 
pece, je to 60.000,- Eur. Stále sa nedostali k odpovedí na to, koľko peňazí má táto 
spoločnosť vybrané za nájmy. Žiaľ, zmluva toto nerieši, rieši to zákon a istým 
spôsobom to bude mať dohru v prípade, že spoločnosť 17. novembra neodovzdá všetky 
veci protokolárne, nebudú finančné záväzky, tak na túto spoločnosť bude podaná jak 
žaloba, tak aj trestné oznámenie v zmysle zákona, pretože jedna vec je zmluva, ale 
zákon myslí na to, ako sa pohrebné služby majú odovzdávať.  

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: 20 m chodníka chýba od KBV, je to 30 rokov 

neriešený problém, preto požiadal, aby sa v tej veci niečo začalo riešiť. 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Pán primátor už má informáciu. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ku kontrole na Základnej škole Ľudmily 

Podjavorinskej na Luníku IX treba povedať ešte jednu vec, že v roku 2017 bola robená 
podobná kontrola a záverom tejto kontroly bolo, že neboli žiadne vážnejšie pochybenia. 
Takže výsledky tejto kontroly sú minimálne čudné v tom, že všetky pochybenia a 
nedostatky musela pani riaditeľka zrealizovať za rok a pol. A celý ten prístup 
z minulostí k niektorým záležitostiam, ako sa diali veci v školách, je čudný. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Najbližšie mestské zastupiteľstvo bude rokovať aj 

o prípravách a predkladaniach rôznych žiadostí na nenávratný finančný príspevok. 
Opýtal sa p. námestníčky, či je to vec, ktorá by sa mohla týkať mimo rozpočtového 
financovania samotných projektov? Či je to skôr projekt pre školy a pre deti? Je rátané 
s možnosťou, že by mohli na tom participovať mestské časti? Je tam nejaký priestor 
alebo nie? Hlavne pri projekte „História očami súčasnosti na oboch stranách hranice“. 
Bude sa to týkať histórie mesta či to bude z pohľadu detí? Budú zakomponované 
mestské časti? Prípadne vzdelávanie. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Uviedla, že osobne bola účastná na rokovaní 

s partnerským mestom Abaújszántó a išlo o projekt cezhraničnej spolupráce, kde bolo 
potrebné vytypovať dve lokality na oboch stranách - historické prepojenie malo byť v 
niečom totožné, v istých bodoch v tých inštitúciách, tak bola vybratá rekonštrukcia 
Dolnej brány. Nie je tam veľký priestor na to, aby to prerozdeľovali medzi viac 
inštitúcii alebo budov. Druhá strana si vybrala rekonštrukciu kaštieľa v ich mestečku 
s tým, že bola navýšená cieľová sumu na 1 000 500 a polovička by mala byť naša. Čo sa 
týka projektov školských, tak tam zatiaľ nie sú presné podmienky ako budú na tom 
participovať, či aj mestské časti alebo nie. Budú vytipované školy, ktoré do toho budú 
chcieť ísť. A ak mestská časť súčinne funguje so školou, tak určite sa to dá prepojiť. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Poďakoval za odpoveď a nakoľko sa nikto do rozpravy 

neprihlásil, rozpravu uzavrel a predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov 
v Košiciach odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť 
materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 24.10.2019.  

 
Hlasovanie č. 2 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0  
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p. Nigut, predseda Rady starostov: Uznesenie bolo schválené.  

- - - 
 
Bod č. 2 
Rôzne 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril bod. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Opýtala sa kolegov starostov, či im bola 

doručená informácia z Úradu geodézie kartografie katastra ohľadom novely zákona - 
doplnil sa jeden paragraf a úrad poslal informáciu o aplikácii „zoznam stavieb“, kde 
podľa toho všetkého sa píše, že obec bude napĺňať údaje. Preto sa pýta, kto bude obec? 
Súčasné s vydaním kolaudačného rozhodnutia. Nevie teda, ako to bude poňaté v meste 
Košice – čo bude obec? Na mestskú časť z úradu už poslali prístupové kódy a všetko ku 
aplikácii. Uviedla, že ak sa do toho pozrú, tak treba napĺňať napr. úžitkovú plochu 
rodinného domu, počet izieb, podlaží, konštrukcie a nevie čo ešte všetko. Nevie, či sú tu, 
aby napĺňali nejaký program, resp. údaje pre Kataster nehnuteľnosti? Doručené to bolo 
do elektronických schránok, treba si to odtiaľ vytiahnuť a podľa jej názoru treba sa 
tomu venovať, ako to bude, pretože miestne úrady pre túto činnosť nebudú mať čas 
a ani ľudí a ani peniaze. 

 
p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Súhlasil s názorom a uviedol, že 

doručené to bolo aj im, hneď to postúpili na stavebný úrad a odtiaľ sa im to vrátilo v 
momente, že robiť to má mestská časť, lebo SÚ to robiť nebude. Preto navrhol, aby sa 
dohodli na spoločnom postupe – mohli by kontaktovať vedúceho stavebného úradu, že 
jednoducho tieto veci súvisia s agendou ohľadne vydávania stavebných povolení 
a rozhodnutí.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Aj teraz môžu prijať k tomu spoločné rozhodnutie. 
 
p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Dodala, že je to tak fiškálsky napísané: 

obec lomené mesto Košice – Šebastovce. Otázka stojí tak, že teraz budeme obec? 
Nebudeme obec? Ale skutočne, pri samotnom otvorení aplikácie na základe 
prístupových kódov jej to príde skutočne tak, že si z nich robia srandu, že už sú ako 
pracovníci - vysunuté pracovisko katastra, kde im majú napĺňať ešte aj neviem skutočne 
čo. A pritom, ani kolaudačné rozhodnutia nevydávajú. A to, že ho obdržia ku zaradeniu 
súpisného čísla, nie je dôvod na to, aby napĺňala niekomu údaje do katastra. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Áno, nie sme správcami katastra a informácie majú len 

zdieľané. Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach odporúča mestu 
Košice zaoberať sa problematikou vo veci napĺňania správy Katastra, ktoré požaduje.“  

 
Hlasovanie č. 3 - za: 14, proti: 0, zdržali sa: 0  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo prijaté a formulácia bude 

ešte spresnená a podám ju mestu Košice. 
Nakoľko sa do diskusie už nikto neprihlásil, ukončil bod ukončil.  

- - - 
 



8 
 

Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut ukončil 9. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 29.11.2019 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. Michal Krcho .................................................................. podpísal dňa: 03.12.2019 
 
 
Ing. Jozef Karabin, MBA .............................…...................... podpísal dňa: 03.12.2019 
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